Chinese Journal of Applied Linguistics

Vol. 35, No. 2, April 2012

Contents

SLA	
Current Trends in SLA Research and Direction for Future Development Michael H. Long	135
The Development of Verb Morphology in the Advanced Learner Variety: A Longitudinal Study of L2 French	
	153
Understanding Good Language Learners' Writing Strategy Use in the Chinese EFL Context: A Sociocultural Perspective	
LEI Xiao	175
Discourse Analysis	
Exploring the Link Between Topic Initiation and Chinese Learner Involvement in NS-NNS Casual Conversations	
LIU Pingping	189
The Discourse of English Reading Lessons in Chinese Middle Schools: A Sociocultural Perspective	
WANG Hao & LIU Yongbing	212
Teaching Methodology	
Effects of Formal Instruction on the Development of Learners' Critical Thinking Ability	
WU Lihong, JIA Ning & LIN Wenshuang	229
The Effectiveness of Explicit Instruction of Certain Decoding Skills in Improving Chinese EFL Listeners' General Comprehension Performance	
DAI Chenjun & LIU Li	243
Chinese Abstracts·····	256

中国应用语言学

目 录

第35卷 第2期 2012年4月

二语习得	
二语习得研究现状综述及未来发展方向	
Michael H. Long	135
高水平学习者动词形态的发展:一项对作为二语的法语习得的历时研究	
	153
从社会文化角度认识中国EFL环境下优秀语言学习者的写作策略	
雷 實	175
话语分析	
探究随意会话中话题启动与会话参与度的关系及其影响——基于NS-NNS对话	
的实证研究	189
社会文化视域下的中学英语课堂话语实证研究	212
工 关 刈水六	212
教学法	
课堂教学指导对学生批判性思维培养的效果	
	229

明确讲授听力解码技巧对提高综合理解能力的有效性研究